
PROTOKÓŁ NR XXV/2013 

XXV sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji, 

która odbyła się w dniu 29 sierpnia 2013 r. w godz. 13
00 

- 14
55

 

w auli Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu, przy ul. Kilińszczaków nr 59. 
 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności ((załączniki 1 i 2) 

 

 

Porządek obrad XXV sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji: 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołów z XXIII i XXIV sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 05.06.2013r. – 01.08.2013r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIII oraz 

XXIV sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIV sesji 

Rady Powiatu powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

5. Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

6. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 11.06.2013 r. do 12.08.2013 r. 

a) przyjęcie informacji. 

7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2013 r. oraz 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego.  

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

8. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej              

w Wałczu za I półrocze 2013 roku.  

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji.  

9. Informacja na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za I półrocze 

2013 r. 

a) informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja 

e) przyjęcie informacji. 

10. Informacja na temat realizacji zadań statutowych przez Powiatowy Zarząd Dróg                       

w Wałczu. 

a) informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 
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e) przyjęcie informacji.  

11. Informacja o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez powiat w 2013 r. wraz               

z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu; 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu; 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny prawa 

własności nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXI/158/2013 z dnia 22 lutego 2013 r.  

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 roku. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Janiny Dul na czynności Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie apelu o uwzględnienie budowy obwodnicy Miasta Wałcz na 

liście inwestycji nowej perspektywy finansowej UE 2014-2020 z możliwością jej 

rozpoczęcia w 2014 roku. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań.  

17. Interpelacje oraz zapytania radnych. 

18. Wnioski i oświadczenia radnych. 

19. Zakończenie sesji. 
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Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 
 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio zgodnie z § 18 Statutu Powiatu 

Wałeckiego otworzył obrady XXV sesji IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu. przywitał z 

imienia i nazwiska zaproszonych gości, radnych Rady Powiatu, Zarząd Powiatu, Skarbnika 

Powiatu, Sekretarza Powiatu, przedstawicieli mediów oraz pracowników Starostwa 

obsługujących sesję. 

 

 

b) stwierdzenie quorum, 
 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum. Na stan ogólny                 

17 radnych – nieobecni dwaj radni: Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas oraz radny 

Jan Matuszewski; wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może podejmować 

prawomocne decyzje. 

 

 

 c) przedstawienie porządku obrad,   
 

Porządek obrad XXV sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach na 

sesję, stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio poinformował, iż na pisemny wniosek 

Zarządu Powiatu w Wałczu, na podstawie §13 ust 11 Statutu Powiatu Wałeckiego,  

do porządku obrad sesji zostanie wprowadzony dodatkowy projekt uchwały, który zgodnie  

z § 47 ust. 1 pkt. 1 Statutu wniesiony w tym trybie nie wymaga opiniowania przez komisje 

stałe.  

Wniosek Zarządu Powiatu wraz z projektem uchwały stanowi załącznik Nr 4 do protokołu 

W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zgłosił następującą propozycję 

zmiany  do porządku obrad: 

a) wprowadzenie punktu pn: „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia 

Powiatu Wałeckiego do projektu pn. „Bezpośrednie wsparcie rozwoju szkół 

poprzez wdrożenie zmodernizowanego systemu doskonalenia nauczycieli  

w powiecie wałeckim” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki” - 

jako punkt 16 porządku sesji; 

 

Pozostałe punkty otrzymują numerację kolejną.  

 

Wobec braku innych wniosków o wprowadzenie zmian w porządku obrad XXV sesji 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
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 d) przyjęcie protokołu z XXIII i XXIV sesji Rady Powiatu.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio zaproponował, by głosowanie nad 

przyjęciem protokołu Nr XXIII/2013 z obrad XXIIIV sesji Rady Powiatu w Wałczu, która 

odbyła się w dniu 24 czerwca 2013 r. oraz protokołu Nr XXIV/ 2013  z obrad XXIV sesji Rady 

Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu 26 czerwca  2013 r. odbyło się łącznie. 

 

Wobec braku zgłoszenia sprzeciwu Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie protokoły z XXII i XXIV sesji Rady Powiatu. 

W wyniku głosowania protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

 

O godzinie 13
07

 na obrady XXV sesji Rady Powiatu wszedł Marek Syrnyk – Dyrektor Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Wałczu. 

 

 

 

Ad pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 05.06.2013r. – 01.08.2013r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XXV sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

Zwrócił się do Zarządu Powiatu z prośbą o udzielenie bardziej szczegółowych informacji.  

Oznajmił, iż z zainteresowaniem przeczytał przedmiotową informację, dotyczącą  pkt. 1 

posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 18 czerwca br. tj. „Omówienie i przyjęcie informacji  

o realizacji zadań przez Powiatowy Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności”. Z 

powyższej wynika, iż w Powiecie Wałeckim odnotowuje się największą w całym 

województwie liczbę zatrudnionych osób niepełnosprawnych, bo aż 31,7%, że liczba osób 

niepełnosprawnych w powiecie jest prawie dwukrotnie większa niż w województwie 

zachodniopomorskim. Wobec powyższego zapytał czy prowadzono w powyższym zakresie 

stosowne analizy? Z czego wynika, że tak dużo firm z terenu powiatu zatrudnia osoby 

niepełnosprawne? 

Następnie poprosił o przedstawienie informacji na temat wyniku naboru do szkół 

ponadgimnazjalnych powiatu wałeckiego. Zapytał jak wynik naboru kształtuje się  

w porównaniu z rokiem ubiegłym? Jakie jest zainteresowanie uczniów nowoutworzoną 

Ogólnokształcącą Szkołą Sztuk Pięknych w Wałczu? 

Ponadto poruszył temat realizacji projektu pn. „Termodernizacja budynków użyteczności 

publicznej na terenie Powiatu Wałeckiego”, którym objęte jest 26 obiektów: 5 powiatu 

Wałeckiego, 9 Miasta Wałcz, 4 Gminy Wiejskiej Wałcz, 3 Miasta i Gminy Człopa, 5 Gminy  

i Miasta Mirosławiec. Zauważył, iż w przedmiotowej informacji podano, iż w marcu 2012 r. 

został złożony ostatni – 12 wniosek o płatność końcową, który do dnia dzisiejszego nadal jest 

w weryfikacji. Dodał, iż rozumie, że wniosek ten dotyczy kwoty 5.300000zł , która została 

ujęta po stronie  dochodów w wieloletniej prognozie finansowej powiatu. Wobec powyższego 

zapytał czy wiadomo już  jak wniosek został rozpatrzony, bądź kiedy zostanie to uczynione? 

Na zakończenie zapytał czy Zarząd Powiatu podpisał już porozumienie z Wójtem Gminy 

Wałcz między dwoma jednostkami samorządu terytorialnego w sprawie pozbawienia 

kategorii drogi powiatowej niektórych odcinków dróg w powiecie wałeckim (16 km)  

z jednoczesnym nadaniem im kategorii drogi gminnej? 
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zapytał czy Zarząd Powiatu zajmował się podczas swojego posiedzenia przygotowaniem 

informacji na temat rozliczenia dotacji przekazywanych przez Powiat Wałecki niepublicznym 

placówkom oświatowym? Oznajmił, iż podczas XXIV sesji Rady Powiatu zwracał uwagę na 

fakt, iż w „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie 09.03.2013r.-04.06.2013r.”, nie 

znalazł punktu, informującego o rozpatrzeniu przez Zarząd Powiatu jego pisemnej interpelacji 

dotyczącej przedstawienia przez Zarząd Powiatu szczegółowego rozliczenia dotacji 

przekazanych przez Powiat Wałecki niepublicznym placówkom oświatowym za rok 2012, 

którą złożył podczas XXII sesji w dniu 24.04.2013r. Podobną sytuację obserwuje  

w przypadku przedmiotowej informacji, z której nie wynika, że Zarząd Powiatu analizował 

odpowiedzi na wnioski dotyczące rozliczenia dotacji dla szkół niepublicznych. Zauważył,  

iż na piśmie stanowiącym odpowiedź na jego wnioski złożone podczas ostatniej sesji widnieje  

w górnym lewym rogu pieczątka Zarządu Powiatu, a pod pismem podpisał się Starosta 

Wałecki. Stąd jego pytanie o to czy odpowiedzi na wnioski dotyczące rozliczenia dotacji  

dla szkół niepublicznych analizowane były przez Zarząd Powiatu podczas posiedzenia. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

W pierwszej kolejności odniósł się do pierwszej poruszonej przez radnego Marka 

Pawłowskiego kwestii dotyczącej liczby zatrudnionych osób niepełnosprawnych w powiecie 

wałeckim.  Przyznał, iż prawdą jest, że co czwarty mieszkaniec powiatu wałeckiego to osoba 

niepełnosprawna. W Powiecie Wałeckim mieszka najwięcej osób niepełnosprawnych spośród 

powiatów województwa zachodniopomorskiego. Powiatowy Zespół ds. Orzekania  

o Niepełnosprawności ma bardzo dużo pracy.   Nawet zdarzają się takie sytuacje, gdzie osoby 

ubiegające się o status osoby niepełnosprawnej i o orzeczenie określonej grupy 

niepełnosprawności wręcz naciskają, by komisja ds. Orzekania o Niepełnosprawności 

odbywała większą ilość posiedzeń. Wyjaśnił, iż Powiatowy Zespół ds. Orzekania  

o Niepełnosprawności dysponuje budżetem, wysokość którego uzależniona jest od kwot 

dotacji przekazywanych przez Wojewodę Zachodniopomorskiego, a także przekazanych 

środków finansowych pochodzących z dochodów własnych powiatu. Ilość posiedzeń Komisji 

Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności jest określona w rocznym planie pracy. 

Niepokojący jest jednak fakt, że tak dużo osób stawia się na komisje. Wyraził pogląd,  

iż powyższe może być spowodowane tym, że na terenie Powiatu Wałeckiego funkcjonuje 

dużo Zakładów Pracy Chronionej. Niektóre z nich są likwidowane, natomiast w ich miejsce 

powstają nowe. Powstała jakby taka reguła, gdzie zakłady te poszukują pracowników 

posiadających określone grupy inwalidzkie tj. umiarkowaną i lekką. Oznajmił, iż bardzo by 

chciał, by również osoby o znacznej niepełnosprawności były zatrudniane przez 

pracodawców, z czym jest jednak problem. Choć czasami zdarzają się pojedyncze oferty 

pracy dla ludzi o znacznej niepełnosprawności, tj. poruszających się na wózkach 

inwalidzkich. Następnie oznajmił, iż duże zaniepokojenie wzbudza w nim fakt wzrastającej 

liczy osób niepełnosprawnych w powiecie. Wyraził nadzieję, że powyższe zacznie ulegać 

zmianie. Aczkolwiek Zarząd Powiatu w Wałczu wspólnie z Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie w Wałczu podejmuje szereg działań mających za zadanie wspieranie osób 

niepełnosprawnych. Następnie poprosił o zabranie głosu w powyższej sprawie dyrektor PCPR 

w Wałczu panią Bożenę Terefenko. 

              

 

Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu 

Wyjaśniła, iż duża liczba osób niepełnosprawnych na terenie Powiatu Wałeckiego jest 

wynikiem uzyskiwania stopni niepełnosprawności przez byłych żołnierzy zawodowych lub 

policjantów. Służby te mają własne biura emerytalne. Dlatego też, po zakończeniu kariery 
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zawodowej ubiegają się oni o przyznanie im grupy inwalidzkiej, gdyż od 1999r. przyznana 

grupa nie uprawnia ich do korzystania z różnych form pomocy oraz do zatrudnienia na 

warunkach dla osób niepełnosprawnych. Powiat Wałecki zawsze był w województwie 

zachodniopomorskim powiatem charakteryzującym się wysoką liczbą osób 

niepełnosprawnych, w stosunku do pozostałych powiatów województwa 

zachodniopomorskiego, taka sytuacja nadal się utrzymuje. Powyższe nie jest zasługą PCPR  

w Wałczu oraz Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności, po prostu ludzie 

świadomi są możliwości uzyskania różnego rodzaju dofinansowań przysługującym osobom 

niepełnosprawnym, dlatego też umiejętnie z nich korzystają. 

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu  

Zwrócił Zarządowi Powiatu uwagę na fakt, iż nie udzielił jeszcze odpowiedzi na trzy zadane 

przez radnego Marka Pawłowskiego pytania.  

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Odpowiedział, że wie o powyższym, natomiast ustalili z Wicestarostą Wałeckim Jerzym 

Goszczyńskim, iż odpowiedzi na zadane pytania udzielą po części Starosta Wałecki oraz 

Wicestarosta Wałecki. 

 

 

Jerzy Goszczyński - Wicestarosta Wałecki 

W pierwszej kolejności ustosunkował się do pytań radnego Marka Pawłowskiego, 

dotyczących wyniku naboru do szkół ponadgimnazjalnych, informując, że ogółem kształtuje 

się on na poziomie 620 uczniów. Do Zespołu Szkół Nr 1 zgłosiło się 106 osób, do Zespołu 

Szkół Nr 2 - 109 osób, do Zespołu Szkół Nr 3 - 177 osób, do Zespołu szkół Nr 4 RCKU - 136 

osób, natomiast do II Liceum Ogólnokształcącego - 91 osób. Zaznaczył, iż całkiem możliwe, 

że pewne zmiany dotyczące powyższych danych ulegną zmianie w miesiącu wrześniu br. Co 

do wyniku naboru do nowopowstałej Ogólnokształcącej Szkoły Sztuk Pięknych w Wałczu 

oznajmił, iż procedura naboru, którą podjęto nie sprawiła oczekiwanych efektów. Decyzja 

Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego na prowadzenie tej szkoły została stosunkowo 

późno udzielona. Ponadto niepełne informacje jakie trafiły do rodziców i uczniów sprawiły, iż 

niewielu uczniów wyraziło chęć kontynuowania nauki w tej szkole. Początkowo było ich 13, 

później nawet mniej. Dlatego też, Zarząd Powiatu podjął decyzję o ponownym, tym razem 

bardziej staranniejszym podjęciu procedury naboru w przyszłym roku szkolnym 2014/2015  

i tym samym  ponowienia oferty edukacyjnej dla absolwentów szkół podstawowych.  

Jeżeli chodzi o niepubliczne placówki oświatowe poinformował, iż w miesiącu wrześniu br. 

zostanie przeprowadzona kontrola w tych szkołach, dlatego też informacja jaką uzyskał radny 

Janusz Różański będzie uzupełniona. Natomiast odpowiedź na wniosek radnego Janusza 

Różańskiego jest informacją Pana Starosty przygotowaną w oparciu o materiały Wydziału 

Edukacji, Turystyki i Sporu Starostwa Powiatowego w Wałczu.  

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż złożył wniosek do Zarządu Powiatu, który jest adresatem. 

 

 

Jerzy Goszczyński - Wicestarosta Wałecki 

Wtrącił, że dlatego też mówił o planowanej kontroli. 
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Wyraził zdanie, że nie powinien Starosta Wałecki udzielać odpowiedzi w imieniu Zarządu 

Powiatu, podając w nagłówku pieczątkę Zarządu Powiatu. Pieczątką nagłówkową,  

na udzielonej na wniosek odpowiedzi w takim razie powinna być pieczątka Starostwa 

Powiatowego w Wałczu. 

 

 

Tadeusz Wenio - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Zwrócił się z prośbą do Zarządu Powiatu o udzielenie odpowiedzi na pozostałe, zadane przez 

radnego Marka Pawłowskiego pytania. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Odnośnie porozumienia między Powiatem Wałeckim, a Gminą Wiejską Wałcz w sprawie 

pozbawienia kategorii drogi powiatowej niektórych odcinków dróg w powiecie wałeckim  

z jednoczesnym nadaniem im kategorii drogi gminnej poinformował, iż ku jego zadowoleniu 

zostało podpisane. Wobec powyższego można przejść do realizacji dalszego etapu procedury. 

Wyjaśnił, iż wystąpił pewien spór dotyczący remontu przepustu na odcinku drogi powiatowej 

gruntowej w miejscowości Strączno. Po rozmowach ustalono, że Powiat Wałecki nie pokryje 

kosztów naprawy przepustu, natomiast w zamian przeprowadzi remont odcinka drogi 

powiatowej przy przystanku autobusowym w miejscowości Kłębowiec, gdzie aktualnie 

prowadzony jest remont drogi wojewódzkiej. Przy udziale nakładów finansowych Powiatu 

Wałeckiego oraz Gminy Wiejskiej Wałcz we wsi powstanie ładny zakątek. 

Na zakończenie odniósł się do  pytania dotyczącego weryfikacji wniosku o płatność końcową 

realizacji projektu pn. „Termodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie 

Powiatu Wałeckiego”. Poinformował, iż projektem objętych było 26 obiektów użyteczności 

publicznej zlokalizowanych na terenie Miasta Wałcz, Gminy Wiejskiej Wałcz, Miasta  

i Gminy Człopa, Gminy i Miasta Mirosławiec oraz Powiatu Wałeckiego. Całościowa wartość 

projektu opiewa na kwotę 18.441.609,603zł. Wyjaśnił, iż aktualnie jest problem  

z rozliczeniem jednego wniosku gminy miejskiej, która z różnych względów nie podołała 

problemom. Oznajmił, iż o szczegółach realizacji powyższej inwestycji opowie Pani Marta 

Suska Naczelnik Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych Starostwa Powiatowego. 

Dodał jedynie, że wniosek jest w tej chwili  rozpatrywany przez Narodowy Fundusz Ochrony 

Środowiska w Warszawie. Wyraził nadzieję, że wszystkie formalności co do rozliczenia 

projektu zostały już zakończone. Jeżeli tylko przyjdzie potwierdzenie, że ostatni wniosek 

został dobrze sporządzony to ma nadzieję, że znajdą się środki finansowe i będzie można 

wypłacić je poszczególnym gminom, które w tej chwili na nie czekają.  

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

W związku z malejącą liczbą uczniów podejmujących naukę w szkołach ponadgimnazjalnych 

powiatu zapytał ilu nauczycieli zostało w roku bieżącym zwolnionych ze szkół 

ponadgimnazjalnych powiatu i czy w związku z powyższym istnieje zagrożenie likwidacji 

któreś ze szkół? Czy Zarząd Powiatu znalazł pomysł na rozwiązanie zaistniałej sytuacji?   

 

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki 

Odpowiedział, iż w bieżącym roku nie planuje się wypowiadać pracę nauczycielom. Chociaż 

Zarząd Powiatu informuje otwarcie, że sytuacja demograficzna jest trudna i nie dotyczy ona 

jedynie szkół ponadgimnazjalnych, ale również szkół każdego szczebla edukacji. Zarząd 

Powiatu nie podjął żadnych decyzji, ani nie przedstawił żadnych propozycji co do łączenia 
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szkół. Szkoły ponadgimnazjalne w roku 2013/2014. będą funkcjonowały w takiej formie  

w jakiej znajdują się  obecnie. 

 

 

a) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku innych uwag i zapytań Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod 

głosowanie przyjęcie „Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie od 05.06.2013r. – 

01.08.2013r.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIII  

i XXIV sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu 

w Wałczu. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne załączono do materiałów na XXV sesję Rady Powiatu, 

stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie  

„Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIII i XXIV 

sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu”.  

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 4 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XXIV 

sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady 

Powiatu w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXIV sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 26 czerwca 2013r., powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady 

Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XXV sesję Rady Powiatu, stanowi ono 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 

a)  przyjęcie sprawozdania.   

 

Wobec braku uwag do „Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych 

podczas XXIV sesji Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu 

Rady Powiatu w Wałczu” Wiceprzewodniczący Rady poddał niniejsze pod głosowanie. 
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W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotowe sprawozdanie jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 5 

Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

Pisemne sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między 

sesjami radni otrzymali w materiałach na XXV sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik  

nr 8 do niniejszego protokołu. 

Do powyższego nie wniesiono uwag. 

 

 

 

Ad pkt 6 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 11.06.2013 r. do 12.08.2013 r. 

 

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne załączono do materiałów na XXV sesję Rady Powiatu, 

stanowi ono załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 

 

Do przedłożonego sprawozdania nie wniesiono uwag, wobec powyższego 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowania przyjęcie „Informacja o pracy Rady 

Powiatu w Wałczu w okresie od 11.06.2013 r. do 12.08.2013 r.” 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 7 

Informacja na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2013 r.  

oraz  o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego.  
 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 
 

Informację  pisemną Zarządu Powiatu  w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XXV sesję 

Rady Powiatu ; stanowi  załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu   radni otrzymali  

w materiałach na XXV sesję Rady Powiatu ; stanowi ono załącznik nr 11 do protokołu. 
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c) dyskusja, 
 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż podczas dzisiejszej sesji Rada Powiatu rozpatrzy informację o przebiegu 

wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2013 r., co jego zdaniem nie jest 

jednoznaczne z oceną wykonania budżetu. Trzymając się zatem porządku obrad należy 

stwierdzić, że przedmiotowa informacja jest obszerna, zawiera bowiem dużo liczb  

i wskaźników, jest dobrze przygotowana. Niemniej uważa, że informacja ma jeden 

mankament, gdyż odnosi się do danych zawartych w zaktualizowanym w czerwcu br. 

budżecie powiatu, w którym uwzględniono zaciągnięcie prawie czternastomilionowej 

pożyczki, której jeszcze powiat nie otrzymał. Dlatego też uważa, że dane przedstawione  

w przedmiotowej informacji są poniekąd nad wyrost, ponieważ w przypadku problemów  

z uzyskaniem przez powiat pożyczki dane dotyczące stanu finansów powiatu mogą być zgoła 

inne. Następnie  poinformował, iż w związku z powyższym pragnie zadać dwa pytania: 

 czy wiadomo już jaka jest decyzja Ministra Finansów odnośnie przyznania Powiatowi 

Wałeckiemu pożyczki z budżetu państwa?; 

 jaka jest wysokość kwoty długu powiatu stanowiąca zobowiązania powiatu z tytułu 

prowadzonych inwestycji ze środków Unii Europejskiej? Dodał, iż zadaje to pytanie 

w kontekście doniesień odnośnie nie kwalifikowania zobowiązań finansowych  

z prowadzonych przez samorządy inwestycji ze środków unijnych do wartości 

wskaźnika zadłużenia.  

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, że jak wynika z przedłożonych materiałów dochody powiatu za I półrocze 2013r. 

wynoszą 51,8%, a wydatki 45%. Natomiast jeżeli chodzi o dochody, zostały one 

zniekształcone z uwagi na jedną transzę więcej subwencji oświatowej, którą przeznaczono  

na wypłacenie „trzynastek”. Tak więc w drugiej połowie roku budżetowego należy 

spodziewać się znacznie niższych dochodów. Następnie poinformował, iż pragnie zwrócić 

uwagę na stosunkowo niskie wykonanie dochodów z tytułu udziałów we wpływie podatku  

od osób fizycznych (PIT), wynoszące  jedynie 42% w stosunku do planu. Prognozy krajowe,  

o których informował podczas posiedzenia Sejmu w dniu wczorajszym Minister Finansów 

Pan Jacek Rostowski, stanowią o utrzymujących się w całym kraju niskich dochodach z tytułu 

udziałów we wpływie PIT. Wobec powyższego zwrócił się do Zarządu Powiatu w Wałczu   

z zapytaniem czy w najbliższym czasie planuje dokonać zmian w budżecie powiatu na 2013 r. 

zarówno po stronie dochodów jak i wydatków?   

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki? 

W pierwszej kolejności odniósł się do pytania radnego Marka Pawłowskiego dotyczącego 

starań Zarządu Powiatu o udzielenie Powiatowi Wałeckiemu pożyczki z budżetu państwa 

informując, iż powiat uzyskał Raport o stanie gospodarki finansowej budżetu Powiatu 

Wałeckiego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, a także (w dniu dzisiejszym) 

pozytywną opinię Wojewody Zachodniopomorskiego w Szczecinie o podejmowanych 

działaniach naprawczych w ramach Programu Naprawczego.  Dodał, iż Zarządowi Powiatu 

bardzo zależy by powyższe dokumenty jak najszybciej trafiły do Ministerstwa Finansów, by 

cała procedura przyznania pożyczki mogła zostać zakończona. Zaznaczył, iż Powiat Wałecki 

ma duże szanse na uzyskanie pożyczki z budżetu państwa, która jak już wcześniej podczas 

XXIII sesji (nadzwyczajnej) wyjaśniano pomoże powiatowi zrealizować wiele zadań 

bieżących.  Następnie oznajmił, iż na pozostałe zadane przez radnych pytania odpowiedzi 

udzieli Skarbnik Powiatu.  
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Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Odnośnie wysokości kwoty zobowiązań z tytułu prowadzonych przez powiat inwestycji ze 

środków UE, która stanowi część długu powiatu, wyjaśnił, iż kwota ta obecnie jest wyłączana 

ze wskaźników zadłużenia. Dodał, iż informacja na temat wykluczenia zobowiązań z ogólnej 

kwoty długu publicznego, jaka pojawiła się w mediach, nie była do końca precyzyjna. W 

przypadku Powiatu Wałeckiego kwota ta na, tą chwilę wynosi ok 460.000zł. Wyjaśnił, iż 

wiele inwestycji realizowanych było nie tylko ze środków UE, lecz ze środków GIS’u 

(program Zielone Inwestycje), które rejestrowane są jako środki krajowe. Dlatego też, nie 

będą podlegały wyłączeniu ze wskaźników kwoty długu. Jeżeli chodzi o dokonanie korekty w 

budżecie powiatu na 2013r.  w związku z osiągnięciem niższych dochodów z tytułu udziałów 

we wpływie PIT, oznajmił, iż wartość 41,7% jest tylko o 0,6% niższa niż wartość udziałów, 

która wpłynęła w ubiegłym roku. Tak więc niewykonanie kwoty dochodów na podstawie 

powyższych wartości można szacować na około 200 000zł na koniec br. Niemniej podkreślił, 

iż ostatnia transza wpływów z PIT, która zasiliła budżet powiatu w drugiej połowie roku 2012 

była wyższa o 0,1% od zakładanej.  Dlatego też, na chwilę obecną trudno określić w jakiej 

wysokości spłyną kolejne transze środków finansowych i czy faktycznie będzie, aż tak mocno 

odczuwalnie niewykonanie dochodów  z tytułu  udziału we wpływie podatku PIT. 

 

 

d) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku innych uwag i zapytań Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

„Informację na temat wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za I półrocze 2013 r.  

oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego”.   
 

 W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad. pkt 8 

Informacja na temat wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej              

w Wałczu za I półrocze 2013 roku.  
 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu 

 

Informację pisemną Zarządu Powiatu radni otrzymali w materiałach na XXV sesję Rady 

Powiatu w Wałczu, stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali 

 w materiałach na XXV sesję  Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

c) dyskusja 
 

W dyskusji głosu nie zabierano. 
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d) przyjęcie informacji.  
 

Wobec braku innych  uwag i zapytań Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

”Informację na temat wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej              

w Wałczu za I półrocze 2013 roku. ”  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższe jednogłośnie.  

 

 

 

Ad. pkt 9 

Informacja na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za I półrocze 

2013r. 
 

 

a) informacja Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu, 
 

Informację Powiatowego Urzędu Pracy radni otrzymali w materiałach na XXV sesję Rady 

Powiatu w Wałczu; stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XXV sesję Rady 

Powiatu, stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu 
 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali  

w materiałach na XXV sesję rady Powiatu, stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

 

d) dyskusja 
 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się do dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu (PUP) Pani Wandy 

Grochowskiej-Skoniwczna z następującymi zapytaniami: 

 ile środków finansowych otrzymuje PUP w Wałczu na walkę z bezrobociem  

i jak powyższe przedkłada się  na sytuację osób bezrobotnych?; 

 ile osób bezrobotnych po ukończeniu różnych szkoleń organizowanych przez PUP  

w Wałczu uzyskało zatrudnienie? 

 

 

Wanda Grochowska – Skonieczna– Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu 

W pierwszej kolejności odniosła się do pytania pierwszego, informując iż w bieżącym roku 

PUP w Wałczu dysponuje na aktywizację osób bezrobotnych środkami finansowymi  

w wysokości ok. 10.500.000zł. Zaznaczyła, iż jest ich ok. 3,5 mln zł więcej niż w roku 

ubiegłym. Są to środki z różnych źródeł. Na tę kwotę składają się środki: przyznane przez 

dysponenta Funduszu Pracy w postaci algorytmu, pozyskane przez Urząd z Europejskiego 

Funduszu Społecznego (w ramach podziałania 6.7.3 czyli projektu systemowego, 6 projektów 

konkursowych), oraz z rezerwy Ministra Pracy  na  realizację programu specjalnego ( dla 
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rodziców wychowujących dzieci do lat sześciu)  i  programów rynku pracy (przeznaczone dla 

bezrobotnych w wieku do 30 roku życia pozostających w rejestrze bezrobotnych 

prowadzonym przez PUP w Wałczu co najmniej 6 m-cy oraz dla osób bezrobotnych 

znajdujących się  w szczególnej sytuacji na rynku pracy). Następnie poinformowała,  

iż obecnie stopa bezrobocia w powiecie wałeckim wynosi 18,9%, w porównaniu do miesiąca 

stycznia  2013 r. zmniejszyła się o ok. 5%. W Urzędzie zarejestrowanych jest 3255 osób,  

ok. 800 osób mniej niż w styczniu br. Powiat Wałecki zajmuje 7 miejsce w rankingu 

powiatów województwa zachodniopomorskiego pod względem wysokości stopy bezrobocia, 

licząc od powiatu mającego najniższą stopę bezrobocia.  

Jeżeli chodzi o szkolenia osób bezrobotnych w powiecie poinformowała, iż w pierwszym 

półroczu br. przeszkolonych zostało 116 osób, z których zatrudnienie uzyskało 78 osób,  

co dało efektywność rzędu 67,24%. Powyższe dane dotyczą osób bezrobotnych, którzy odbyli 

szkolenia zarówno w miesiącu lutym br. jak i w czerwcu br. Uściśliła, iż efektywność liczona 

jest w ciągu 3-mcy od dnia ukończenia szkolenia i jest ona różna w zależności od rodzaju 

szkolenia. Następnie wymieniła poszczególne rodzaje szkoleń podając: liczbę uczestników, 

liczbę uczestników, którzy pozyskali zatrudnione oraz wydajności szkolenia tj.: szkolenie 

nowoczesne techniki sprzedaży – 8 osób przeszkolonych, 5 pracuje, efektywność 62,5%; 

szkolenie opiekun osoby niepełnosprawnej i dzieci – 6 osób przeszkolonych, 1 pracuje, 

efektywność 16,6%; szkolenie operator wózków jezdniowych – 15 osób przeszkolonych, 10 

pracuje, efektywność 66,6%; szkolenie spawacz – 15 osób przeszkolonych, 13 pracuje, 

efektywność  86,7%; szkolenie technik robót wykończeniowych – 3 osób przeszkolonych, 1 

pracuje, 33,3% efektywność; szkolenie pracownik gastronomii - 13 osób przeszkolonych, 10 

pracuje, efektywność 76,1%; szkolenie obsługa małej firmy – 10 osób przeszkolonych, 4 

pracuje, efektywność 40%; szkolenie magazynier i wózki widłowe – 13 osób przeszkolonych, 

9 pracuje, efektywność 69,2%’ szkolenie opiekun zorganizowane na wniosek wnioskodawcy 

- 1 osoba przeszkolona, 1 pracuje, efektywność  100%; szkolenie konserwator – 6 osób 

przeszkolonych, 3 pracuje, efektywność 50%; szkolenie pracownik ochrony – 9 osób 

przeszkolonych, 6 pracuje, efektywność 66,7%; szkolenie przewóz rzeczy zorganizowane na 

wniosek wnioskodawcy – 1 osoba przeszkolona, 1 pracuje, efektywność 100 %; szkolenie 

spawacz – 15 osób przeszkolonych, 14 pracuje, efektywność ponad 86%; szkolenie prawo 

jazdy kat. C – 1 osoba przeszkolona, 1 pracuje, efektywność 100%; szkolenie brukarz – 20 

osób przeszkolonych, 5 pracuje, efektywność 45%; szkolenie lakiernik elementów 

metalowych – 14 osób przeszkolonych, 7 pracuje, efektywność 50%; szkolenie wózki 

jezdniowe – 5osób przeszkolonych, 4 pracuje, efektywność 80%; szkolenie prawo jazdy kat. 

C – 1 osoba przeszkolona, 1 pracuje, efektywność 100%. Wyjaśniła, iż różnie bywa ze 

znalezieniem pracy po ukończeniu szkolenia. Podsumowując oświadczyła, że w sferze 

budżetowej osoby bezrobotne zatrudniane są w niewielkim stopniu, głównie pozyskują 

zatrudnienie u przedsiębiorców w sektorze prywatnym. Podkreśliła, iż sytuacja na rynku 

pracy w powiecie kształtuje się znacznie lepiej niż w roku ubiegłym. 

 

 

Tadeusz Wenio - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Podziękował dyrektor PUP w Wałczu za odpowiedź. Następnie zwrócił się do radnego  

Marka Subocza z zapytaniem czy powyższa go zadowala. 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział twierdząco.  
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Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż przedmiotowa informacja jak co roku została bardzo starannie, profesjonalnie 

opracowana. Następnie poinformował, iż media donoszą, że Minister Pracy i Polityki 

Społecznej nie ma wystarczających środków finansowych na zapewnienie aktywnych form 

przeciwdziałania bezrobociu, dlatego też wystąpił do Ministra Finansów o odblokowanie 

0,5mld zł z Funduszu Pracy, na co Minister Finansów nie udzielił odpowiedzi. Wyraził 

nadzieję, że powyższe problemy finansowe nie dotkną w drugim półroczu PUP w Wałczu. 

Ponadto  zwrócił się z zapytaniem do dyrektor PUP czy uczestniczy w procesie konsultacji 

zmian do ustawy z dnia 20 kwietnia 2004 r. o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku 

pracy i jakie jest jej zdanie w sprawie przygotowywanych propozycji? 

 

 

Wanda Grochowska – Skonieczna– Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu 

W kwestii problemów finansowych oświadczyła, iż środków finansowych nie mają  

te Powiatowe Urzędy Pracy, które ich nie szukają. Jeżeli chodzi o PUP w Wałczu 

poinformowała, iż dysponuje wystarczającymi środkami finansowymi i na tą chwilę nie 

potrzebuje dodatkowych. Niemniej w odpowiedzi na zapytanie z Ministerstwa Pracy  

i Polityki Społecznej dotyczące potrzeby otrzymania dodatkowych środków finansowych, 

PUP w Wałczu złożył zapotrzebowanie na dodatkowe 500 tys. zł. Jeżeli chodzi o planowane 

zmiany w przepisach ustawy poinformowała, iż jako Przewodnicząca Konwentu Dyrektorów 

Województwa Zachodniopomorskiego oraz Wiceprzewodnicząca Krajowego Forum 

Dyrektorów uczestniczy w konsultacjach, podczas których Wiceminister Pracy i Polityki 

Społecznej Jacek Męcina omawia wszelkie zmiany. Wyraziła zdanie, iż zmiany jakie planuje 

się nanieść w ustawie będą korzystne, gdyż podążają w kierunku odbiurokratyzowania 

Urzędu. Wspomina się również o wyprowadzeniu ubezpieczenia zdrowotnego osób 

bezrobotnych z zakresu czynności powiatowych urzędów pracy. Dodała, iż Minister Pracy  

i Polityki Społecznej informuje, że do pierwszego stycznia 2014 r. zmiany do ustawy z dnia 

20 kwietnia 2004 r. o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy powinny zostać 

wniesione.  

 

 

e)  przyjęcie informacji 
 

Wobec braku innych uwag i zapytań Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

„Informacja na temat stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie Wałeckim za I półrocze 

2013 r.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą informację jednogłośnie. 

 

 

 

Ad. pkt 10 

Informacja na temat realizacji zadań statutowych przez Powiatowy Zarząd Dróg                       

w Wałczu. 
 

 

a) informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu, 
 

Pisemną informację Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu  radni otrzymali w materiałach na 

XXV sesję Rady Powiatu w Wałczu, stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
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b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu 
 

Stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XXV sesję Rady 

Powiatu, stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 

 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego  Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali  

w materiałach na XXV sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu.  

 

 

d) dyskusja 
 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 

Oznajmił, iż pragnie powiedzieć kilka słów odnośnie przedmiotowej informacji, 

równocześnie chciałby uszczegółowić dane zamieszczone w artykule, jaki ukazał się 

niedawno na łamach prasy lokalnej. PZD w Wałczu zarządza 286km dróg, z tego 

utwardzonych jest 230km, a gruntowych ponad 50km. PZD w Wałczu pomimo 

dysponowania niewielkimi środkami finansowymi stara się realizować zadania rzetelnie  

i efektywnie. Od dwóch lat zwiększono nacisk na poprawę poboczy dróg powiatowych, 

dotyczy to przede wszystkim wycinki trawy i zakrzaczeń jak i usuwania zaniżeń poboczy. 

Zwiększono również nacisk na polepszenie współpracy z gminami powiatu wałeckiego w 

zakresie zimowego utrzymania dróg, działań remontowych czy wycinki zakrzaczeń. 

Następnie oznajmił, iż największym problemem jest niezadawalający stan nawierzchni dróg 

powiatowych, na naprawę których w latach kolejnych należałoby zwiększyć nakłady 

finansowe. Podkreślił, iż PZD w Wałczu czyni starania, by drogi powiatowe były przez cały 

rok przejezdne, wszystkie ubytki po zimie na bieżąco są usuwane. Od ubiegłego roku 

prowadzone są działania w zakresie aktualizacji sieci dróg. Podpisano już porozumienie 

pomiędzy Powiatem Wałeckim (reprezentowanym przez Zarząd Powiatu) a Gminą Wiejską 

Wałcz (reprezentowaną przez Wójta Gminy Wałcz) dotyczące pozbawienia kategorii drogi 

powiatowej niektórych odcinków dróg w powiecie wałeckim (16km) z jednoczesnym 

nadaniem im kategorii drogi gminnej. Dodał, iż najprawdopodobniej na początku przyszłego 

tygodnia podpisane zostanie równie porozumienie z Miastem i Gminą Mirosławiec  

w zakresie przekazania przez powiat 1km drogi. Ponadto prowadzone są rozmowy  

z Nadleśnictwami Wałcz oraz Płytnica dotyczące przekazania przez powiat ok. 14km dróg. 

Podobne działania planuje się przeprowadzić w stosunku do innych nadleśnictw oraz gmin. 

 

 

e) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku innych uwag i zapytań Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

„Informację na temat realizacji zadań statutowych przez Powiatowy Zarząd Dróg                       

w Wałczu.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 11 

Informacja o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez powiat w 2013 r. wraz               

z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych. 



16 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu 
 

Informację  pisemną Zarządu  Powiatu radni otrzymali w materiałach na XXV sesję Rady 

Powiatu; stanowi  załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu  
 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na XXV sesję Rady Powiatu; stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

c) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego  Rady Powiatu w Wałczu, 
 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali  

w materiałach na XXV sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

 

 

d) dyskusja, 
 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Podziękował za rozszerzenie przedmiotowej informacji w dane, o które prosił podczas 

posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego w dniu 12 sierpnia br. Następnie zwrócił  

się z zapytaniami do Pani Marty Suskiej Naczelnika Wydziału Inwestycji i Funduszy 

Pomocowych Starostwa: 

 jaki jest powód nieuwzględnienia w przedmiotowe informacji inwestycji budowy 

parkingu przy budynku Starostwa Powiatowego oraz termodernizacji budynku 

Przychodni Rejonowej w Wałczu?; 

 czy roboty budowlane budynku przychodni trwały jeszcze w roku bieżącym? 

Zauważył, iż z danych księgowych wynika, że w pierwszym półroczu br. na budowę parkingu 

przy Starostwie Powiatowym wydatkowano z budżetu powiatu kwotę 277.409,67zł. 

 

 

Marek Subocz –Radny Rady Powiatu 

Zapytał, kiedy zostanie zakończona inwestycja dotycząca budynku byłego Szpitala 

Powiatowego oraz jakie są plany co do budynku byłej pralni zlokalizowanego na terenie 

byłego Szpitala Powiatowego, czy zostanie zburzony? 

 

 

Marta Suska – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych 

W pierwszej kolejności odpowiedziała na drugie z zadanych przez radnego Marka 

Pawłowskiego pytań informując, że roboty budowlane prowadzone przy budynku Przychodni 

Rejonowej w Wałczu dotyczyły jedynie usunięcia usterek m.in. poprawienia części dolnej 

elewacji oraz cokołów. Wykonawca, położył także nową nawierzchnię granitową na schody, 

gdyż poprzednia się nie sprawdziła, za co powiat nie został obciążony. Natomiast roboty 

zewnętrzne drogowe dotyczące utwardzenia parkingu przy przychodni wykonywane były  

w ramach szkolenia prowadzonego przez PUP w Wałczu. Dodała, iż inwestycja została 

zakończona w roku ubiegłym. Następnie odpowiedziała na pytanie radnego Marka Subocza 

oznajmiając, iż zakończenie inwestycji dotyczącej termodernizacji i zmiany sposobu 

użytkowania budynku po byłym Szpitalu Powiatowym na cele administracyjne  uzależnione 

jest od możliwości pozyskania środków finansowych. 
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował,  iż obecnie przygotowywane są dokumenty do złożenia wniosku do projektu 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, do którego Powiat Wałecki przystąpi  

w partnerstwie z gminami powiatu. Powyższy będzie dotyczył m.in. wykorzystania energii 

słonecznej i z pewnością będzie rewolucyjnym rozwiązaniem na terenie powiatu wałeckiego. 

Ponadto czynione są starania uzyskania dodatkowych środków finansowych z Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego na renowacje elewacji budynku byłego Szpitala 

Powiatowego, aktualnie występującego pod nazwą Budynek B Starostwa Powiatowego  

w Wałczu. Dodał, iż wierzy że uda się powyższe uzyskać. Co do budynku byłej pralni 

Szpitala Powiatowego oznajmił, iż prowadzone są rozmowy z Wojewódzkim Konserwatorem 

Zabytków w Szczecinie mające na celu uzyskanie pozwolenia na zburzenie budynku pralni  

i utworzeniu w jego miejscu parkingu dla pracowników.  

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż nie udzielono mu odpowiedzi na pytanie dotyczące powodu, dla którego nie 

uwzględniono w przedmiotowej informacji inwestycji budowy parkingu przy budynku 

Starostwa Powiatowego, jeżeli na w/w dokonano płatności w pierwszej połowie br. ? 

 

 

Marta Suska – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych 

Oznajmiła, iż inwestycja została zakończona w roku ubiegłym tj. realizacja rzeczowa i z tego 

co wie również finansowa, termin płatności za inwestycje określono do końca lutego 2013r. 

 

 

Marek Subocz –Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się z zapytaniem do Starosty Wałeckiego czy istnieje jednak szansa na utworzenie 

przy budynku Przychodni Rejonowej w Wałczu parkingu. Zauważył, że budynek Przychodni  

graniczy z Zespołem Szkół Nr 1 w Wałczu, a dwa obiekty oddzielone są od siebie murem. 

Czy nie można wykorzystać tego miejsca na utworzenie parkingu, z tego co wie obecnie jest 

tam droga przeciwpożarowa?   

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Oświadczył, iż plac wokół budynku Przychodni Rejonowej nie jest parkingiem. Wyjaśnił, iż 

chodnik przy budynku Przychodni leży w ciągu drogi krajowej, co jest bardzo dużym 

utrudnieniem, gdyż konieczne jest występowanie o wszelkie pozwolenia związane z 

remontem obiektu do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Wyraził zdanie, że  

stworzenie trzech miejsc parkingowych (dwóch dla osób niepełnosprawnych oraz 1 dla matki 

z dzieckiem) oraz możliwości wjazdu na teren przychodni samochodów dostawczych jest 

dobrym rozwiązaniem. Parking został celowo zamknięty.  Podkreślił, iż niedaleko budynku 

Przychodni jest parking, posiadający dużo nieodpłatnych miejsc parkingowych. Nie widzi 

potrzeby blokowania autami placu wokół budynku Przychodni, który przeznaczony jest na 

drogę przeciwpożarową. Oznajmił, iż planuje się również z dochodów własnych powiatu 

wykonać elewację muru, o którym wspomniał radny Marek Subocz. Jeżeli uda się powyższe 

przeprowadzić budynki: Przychodni  Rejonowej, ZS Nr 1, biblioteki ZS Nr 1 i ZS Nr 3 będą 

jednymi z najładniejszych na terenie Miasta Wałcz. 
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Marek Subocz –Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż z tego co zrozumiał, to nie ma szansy na utworzenie przy budynku Przychodni 

Rejonowej parkingu.  

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Wyjaśnił, iż sprawa nie jest całkowicie zamknięta. Dodał, iż na pewno będą  jeszcze 

prowadzone w powyższej sprawie rozmowy, by znaleźć jak najlepsze rozwiązanie, by obiekt 

jak najlepiej służył mieszkańcom powiatu.   

 

 

e) przyjęcie informacji.  
 

Wobec braku innych uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady                        

„Informację o wykonanych i prowadzonych inwestycjach przez powiat w 2013 r. wraz               

z informacją o wielkości otrzymanych środków zewnętrznych.”.   
 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił dziesięciominutową przerwę od 14
00

  do 14
10

. 

 

Sesję opuścili: Wanda Grochowska – Skonieczna,  Marzenna Łopatka, Tomasz Rzemykowski. 

 

Po przerwie o godzinie 14
10

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XXV sesji 

Rady Powiatu w Wałczu. 

 

 

 

Ad pkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny prawa 

własności nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu, 
 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja podczas posiedzenia w dniu 12 sierpnia br. zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały pozytywnie z wnioskami do Zarządu Powiatu o naniesienie zmian w treści projektu 

uchwały poprzez: 

-  wskazanie celu na jaki nieruchomość zostanie przekazana tj. o dopisanie w §1 po 

słowach Skarbu Państwa zwrot: „(…) z przeznaczeniem na siedzibę Komendy 

Powiatowej Policji w Wałczu(…)”; 

- oraz zawarcie w treści uchwały zastrzeżenia, że zbycie w formie darowizny zostanie 

dokonane na określony okres czasu (ze wskazaniem tego okresu), po upływie którego 

umowa darowizny wygasa.   

Wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Ad vocem wypowiedzi Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego poinformował, 

że Zarząd Powiatu przyjmuje uwagi zawarte w treści wniosków i wykorzysta je przy 

konstruowaniu umów, natomiast nie w treści uchwały. Wyraził zdanie, iż uwagi Komisji  

są bardzo istotne, niemniej zostaną zawarte w umowie darowizny. Umowa obejmować będzie 

zarówno przeznaczenie nieruchomości, sposób jej zagospodarowania, termin, w którym ma to 

nastąpić, a także będzie przewidywać ewentualne warunki, w których przewidziane zostanie 

odwołanie darowizny.  

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, kto będzie podpisywał umowę darowizny w imieniu Skarbu Państwa, Komendant 

Policji? 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  

Odpowiedział, że Starosta Wałecki. 

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zaprzeczył. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Uściślił, iż pierwszą umowę w imieniu Skarbu Państwa podpisuje Komendant Wojewódzki 

Policji, następną Starosta Wałecki. 

 

 

Jacek Cegieła - Komendant Powiatowy Policji w Wałczu 

Wyjaśnił, iż pomysł wybudowania nowego budynku Komendy Powiatowej Policji w Wałczu 

powstał jeszcze w latach 90-tych. Jednak nigdy wcześniej nie było tak blisko realizacji 

powyższego, jak obecnie. Dlatego też, zwraca się z serdeczną prośbą do Radnych Rady 

Powiatu w Wałczu, by głosowali za podjęciem przedmiotowego projektu uchwały, by  można 

było przekazać nieruchomość gruntową Komendantowi Wojewódzkiemu w Szczecinie. 

Następnie poinformował, iż w roku ubiegłym oddano do użytku nową siedzibę Komendy 

Powiatowej Policji w Szczecinku, natomiast w budowie jest budynek Komendy w Stargardzie 

Szczecińskim, Myśliborzu i Choszcznie. Podkreślił, że istnieją duże szanse na to,  

by w przyszłym roku rozpoczęła się budowa budynku Komendy Powiatowej Policji  

w Wałczu. Warunkiem powyższego jest posiadanie działki budowlanej i stosownej 

dokumentacji. Dodał, iż czas goni, gdyż wiele jednostek powiatowych chciałoby znaleźć  

się na miejscu naszej Komendy. Jeżeli udałoby się sprawnie przekazać nieruchomość 

gruntową, istnieje szansa, że jeszcze w tym roku zostanie ogłoszony przetarg  

na przygotowanie dokumentacji. Dlatego, też jeszcze raz zwraca się z serdeczna prośbą  

o podjęcie przedmiotowego projektu uchwały. 
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż Klub Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” będzie głosował  

za podjęciem przedmiotowego projektu uchwały. Natomiast biorąc pod uwagę trudną 

sytuację budżetu państwa i zapowiadane zmiany na rok bieżący i prawdopodobnie na lata 

następne, zapytał czy jest szansa na to, by budowa nowej siedziby Komendy Powiatowej 

Policji w Wałczu znalazła się w planach. Powszechnie wiadomo, że w budżecie Gminy 

Miejskiej Wałcz na 2013 rok zaplanowano dotację dla Komendy na sporządzenie 

dokumentacji na nową jej siedzibę.  Jeżeli nie uda się uzyskać pozytywnej decyzji co do 

budowy nowej Komendy, co wówczas stanie się ze środkami finansowymi zabezpieczonymi 

na ten cel w budżecie Miasta Wałcz? Gmina Miejska Wałcz nie będzie mogła przekazać 

dotacji jeżeli inwestycja nie będzie ujęta w planach.  

 

 

Jacek Cegieła - Komendant Powiatowy Policji w Wałczu 

Oznajmił, iż w czerwcu br. uczestniczył w spotkaniu z Ministrem Spraw Wewnętrznych 

panem Bartłomiejem Sienkiewiczem, z którego wypowiedzi wynikało, iż program 

standaryzacji jednostek policji, na mocy którego prowadzona jest budowa nowych siedzib 

komendy policji, nie będzie poddawany korekcie. Wobec powyższego w dalszym ciągu 

istnieje duża szansa na realizację inwestycji. Poinformował, iż rozmawiał również z panią 

Burmistrz Miasta Wałcz, która zapewniła go, że środki finansowe na dofinansowanie 

wykonania dokumentacji są zabezpieczone. Wyjaśnił, iż obecnie priorytetem jest przekazanie 

Komendantowi Wojewódzkiemu nieruchomości gruntowej, gdyż wówczas można byłoby 

ogłosić przetarg na dokumentację i środki finansowe wydatkować jeszcze w tym roku.  

Zapewnił, że gdyby te dwie sprawy udało się w tym roku zrealizować, wówczas 2014 roku 

rozpoczęłaby się budowa nowej siedziby Komendy Powiatowej Policji w Wałczu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Dodał, iż również jest po rozmowie z zastępcą Komendanta Głównego Policji, który zapewnił 

go, że jeżeli procedura przekazania nieruchomości gruntowej zostanie sprawnie 

przeprowadzona, to zostaną uruchomione działania dzięki, którym będzie duża szansa  

na to, by Komenda Powiatowa Policji w Wałczu w przeciągu czterech, pięciu lat  

po podpisaniu umowy darowizny,  rozpoczęła swoją działalność w nowej siedzibie.   

 

 

b) podjęcie uchwały. 
 

Wobec braku innych  uwag do przedłożonego projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady 

poddał  pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę  

Nr XXV/ 185 /2013 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny prawa 

własności nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  24 do protokołu.  
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Ad pkt 13 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXI/158/2013 z dnia 22 lutego 2013r.  

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 roku. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 12.08.2013 r.  

 

 

b) podjęcie uchwały. 
 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż przedmiotowym projektem uchwały zdejmuje się środki finansowe  

do wykorzystania przez Spółdzielnie Socjalne. Wobec powyższego zapytał, czy oznacza  

to, że forma działalności jaką są Spółdzielnie Socjalne nie wzbudza zainteresowania? 

 

 

Bożena Terefenko – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu 

Odpowiedziała, iż Spółdzielnie Socjalne to takie, które tworzą sami spółdzielcy. Na chwilę 

obecną nie ma osób chętnych. Wyjaśniła, iż przedmiotowy projekt uchwały wprowadza 

„kosmetyczne” zmiany do uchwały macierzystej. Zapotrzebowanie na środki finansowe  

z PFRON jest bardzo duże, dlatego też szybko dokonuje się przesunięć środków z zadań, na 

które są mniej wykorzystywane, na te cieszące się największym zainteresowaniem.  

 

 

Wobec braku innych  uwag do przedłożonego projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady 

poddał  pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXV/ 186 /2013 

zmieniającą uchwałę Nr XXI/158/2013 z dnia 22 lutego 2013r. w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2013 roku. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  25 do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Janiny Dul na czynności 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XXV 

sesję Rady Powiatu. 
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a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż w dniu 4 sierpnia br. otrzymał od Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu pismo 

przekazujące skargę Pani Janiny Dul celem jej analizy przez Komisję. W konsekwencji 

powyższego wystąpił z pisemną prośbą do Pani Dyrektor PCPR w Wałczu o ustosunkowanie 

się do zarzutów zawartych w skardze. Następnie Komisja na posiedzeniu w dniu 12 sierpnia 

br. po przeanalizowaniu przedłożonej dokumentacji skargi Pani Janiny Dul na czynności 

dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu oraz po wysłuchaniu wyjaśnień 

dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu Pani Bożeny Terefenko uznała 

skargę za bezzasadną. Na tej podstawie sporządziłem projekt odpowiedzi na skargę, 

przedkładając go Przewodniczącemu Rady Powiatu. 

Pismo Przewodniczącego Komisji Budżetu i Spraw Społecznych przekazujące projekt 

odpowiedzi na skargę stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 

Bożena Terefenko – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu 

Poinformowała, że Pani Dul wraz z mężem zgłosiła się do PCPR w Wałczu, z prośbą  

o uzyskanie dofinansowania na remont dachu. PCPR udziela dofinansowania dla osób 

niepełnosprawnych na likwidację barier architektonicznych, które uniemożliwiają tym 

osobom poruszanie się. Pani Dul natomiast nie jest osobą o znacznym stopniu 

niepełnosprawności, a ponadto remont dachu nie stanowi likwidacji bariery architektonicznej, 

jest poprawą warunków życia, nie mającą wpływu na niepełnosprawność tej osoby.  

W związku z powyższym skarżącej udzielono informacji, że remont dachu nie wchodzi  

w zakres dofinansowania ze środków PFRON. Ponadto skarżąca wyraziła również ustną 

prośbę o udzielenie jej dofinansowania zakupu sprzętu komputerowego. Od ponad dwóch lat 

PCPR w Wałczu nie udziela tego typu dofinansowania. Obecnie przez PFRON został 

ogłoszony program pn. „Aktywny Samorząd”, który określa warunki na podstawie, których 

osoba niepełnosprawna może uzyskać tego typu dofinansowanie. Warunkiem koniecznym 

jest posiadanie orzeczenia o znacznym stopniu niepełnosprawności, którego nie posiada Pani 

Dul. Wobec powyższego obie prośby skarżącej zostały negatywnie rozpatrzone. Zaznaczyła, 

iż skarżąca uzyskała jedynie ustną informację, gdyż nie złożyła stosownej dokumentacji. 

Obecnie do PCPR w Wałczu wpłynęło pismo Pani Dul, w którym żąda przyznania 

komputera, dzięki któremu będzie mogła podnosić swoje kwalifikacje. Wobec powyższego 

zostały tej Pani wysłane stosowne dokumenty wraz z informacją, iż tego typu dofinansowanie 

przysługuje jedynie osobom posiadającym  stopień znaczny niepełnosprawności. Tak więc  

i w tym przypadku Pani Dul uzyska odpowiedź negatywną. Na zakończenie poinformowała, 

iż Powiat Wałecki z niektórymi gminami powiatu przygotowuje się do startu w konkursie 8.3  

wyrównywanie różnic, przede wszystkim w dostępie do komputerów. Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Gminie i Mieście Człopa wytypował Panią Dul do uzyskania 

bezpłatnie komputera i dostępu do Internetu. Niemniej uzyskanie powyższego zależy od 

ogłoszenia przez Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji tego programu. 

 

 

Tadeusz Wenio – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Zgłosił autopoprawkę do przedmiotowego projektu uchwały dodając w §1 po słowie „Janinę” 

słowo „Dul” (nazwisko skarżącej). 
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b) podjęcie uchwały.  
 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady 

poddał  pod głosowanie projekt uchwały wraz z wprowadzoną poprawką. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXV/ 187 /2013   

w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Janiny Dul na czynności Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie apelu o uwzględnienie budowy obwodnicy Miasta Wałcz  

na liście inwestycji nowej perspektywy finansowej UE 2014-2020 z możliwością  

jej rozpoczęcia w 2014 roku. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na XXV sesję Rady Powiatu 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż będzie głosował za podjęciem przedmiotowego projektu uchwały, niemniej 

uważa, iż apel ten jest dość późno wystosowywany. Wiadomo, że wszelkie inwestycje są 

przesuwane w nieskończoność, bądź blokowane. Wyraził zdanie, że należałoby w końcu 

powiedzieć społeczności lokalnej, iż w najbliższym czasie nie ma szans na wybudowanie 

obwodnicy miasta Wałcz. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż wypowiedź radnego Marka Subocza sprowokowała go do zabrania głosu.  

Nie chodzi o fakt, że apel jest zbyt późno kierowany. Powodem kierowania apelu jest fakt,  

iż inwestycja ma małe szanse na realizację, obecnie nie ma jej w dokumentach. Przypomniał, 

iż na temat realnych szans na budowę obwodnicy próbował zabierać głos w 2011r., za co  

oskarżano go, że jest niedowiarkiem. Wyraził zdanie, iż nic nie stałoby na przeszkodzie  

by radny Marek Subocz z ramienia PIS wystosował pismo do Sejmiku Województwa 

Zachodniopomorskiego, by również ten podjął podobny apel do Prezesa Rady Ministrów  

w sprawie uwzględnienia budowy obwodnicy Miasta Wałcz na liście inwestycji nowej 

perspektywy finansowej UE 2014-2020. Dodał, iż według niego takich apeli w tej chwili nie 

jest za dużo. Jak wiadomo Rada Miasta Wałcz wystosowała w powyższej sprawie apel do 

Prezesa Rady Ministrów. Otrzymano odpowiedzi z dwóch gabinetów. Nie były niestety 

zadowalające, raczej tej treści, że wiemy jakie są problemy niestety nic na to nie poradzimy. 

Dlatego też korzystając z obecności radnego Marka Subocza członka ugrupowania 

politycznego PIS, prosi by zainicjował w Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego 

podjęcie podobnego apelu. To nie jest tak, że państwo Polskie nie przeznacza środków 

finansowych na budowę dróg. W kolejnej perspektywie finansowej pula środków 

finansowych będzie taka sama jak w obecnej, rzędu 75 mld zł. Chodzi o to, że nasz region 

„jest zbyt słaby”, by inwestycja budowy obwodnicy miasta Wałcz znalazła się w programie 

rządowym. Wygląda na to, że Województwo Zachodniopomorskie ma również bardzo słabą 

pozycję, skoro droga ekspresowa S6 nie została też ujęta na liście inwestycji.  A może po 



24 

 

prostu w kraju są ważniejsze potrzeby, a my patrzymy jedynie na „czubek własnego nosa”, 

nie rozumiejąc ogólnej sytuacji kraju. 

 

 

Tadeusz Wenio – Wiceprzewodniczący Komisji 

Przyznał rację radnemu Markowi Pawłowskiemu, dodając iż o budowę obwodnicy Miasta 

Wałcz powinno się walczyć wspólnie, poza podziałami politycznymi, gdyż jest ona potrzebna 

bez względu na to, do jakiego ugrupowania każdy z nas należy.  

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Wyraził swoją aprobatę na prośbę radnego Marka Pawłowskiego. Niemniej  powtórzył, iż na 

chwilę obecną wiadomym jest, że nie jest możliwe, by obwodnica miasta Wałcz powstała. 

Tym bardziej takie uwagi jak jego są wskazane. 

 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Zwrócił się z prośbą do radnego Marka Subocza by tak sceptycznie do tematu budowy 

obwodnicy miasta Wałcz nie podchodził. Trzeba mieć wiarę w to, że obwodnica powstanie. 

Zauważył, że przy dotychczasowych przeciwnościach, w bardzo krótkim czasie udało się 

doprowadzić do utworzenia stosownej dokumentacji projektowej. Wyraził nadzieję, że dzięki 

wspólnym działaniom wszystkich opcji politycznych czy też organizacji, uda się doprowadzić 

do budowy obwodnicy. Dlatego też, miejmy wiarę w realizację tej inwestycji. Poprosił, by nie 

stawiać sobie za cel budowy obwodnicy dopiero po 2020 roku, gdyż za przesunięcie w czasie 

jej realizacji będziemy mogli winić tylko siebie.   

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zwracając się do Starosty Wałeckiego oznajmił, iż chyba wszyscy zgodzą się z tym,  

iż właśnie projekt przedmiotowego apelu jest przejawem wiary w możliwość realizacji 

budowy obwodnicy. Bo przecież gdyby tak nie było, to radni nie głosowaliby za podjęciem 

przedmiotowego projektu uchwały. Przypomniał, iż podczas ostatniej sesji (XXIV) pan Paweł 

Suski Poseł na Sejm RP zgodził się z opinią, że nie zaszkodzi wystosowanie podobnego 

rodzaju próśb czy apeli, by Rząd RP dowiedział się, że organom samorządowym powiatu  

na tej inwestycji bardzo zależy. Jeżeli byłoby inaczej, to nie byłoby sensu cokolwiek w tym 

kierunku robić. 

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady 

poddał  pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 1 głosie „przeciw” i 14 głosach 

„za” podjęła uchwałę Nr XXV/ 188 /2013  w sprawie apelu o uwzględnienie budowy 

obwodnicy Miasta Wałcz na liście inwestycji nowej perspektywy finansowej UE 2014-2020  

z możliwością jej rozpoczęcia w 2014 roku. 
 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 29  do protokołu.  
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Ad pkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Wałeckiego do projektu  

pn. „Bezpośrednie wsparcie rozwoju szkół poprzez wdrożenie zmodernizowanego 

systemu doskonalenia nauczycieli w powiecie wałeckim” w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w dniu 22 sierpnia 

2013 r. 

 

Marek Syrnyk – Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Wałczu 

W pierwszej kolejności podziękował za zaproszenie na sesję i przeprosił za spóźnienie. 

Następnie poinformował, iż przedmiotowa uchwała dotyczy projektu pn. „Bezpośrednie 

wsparcie rozwoju szkół poprzez wdrożenie zmodernizowanego systemu doskonalenia 

nauczycieli w powiecie wałeckim” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki 2007-2013, Priorytet III „Wysoka jakość systemu oświaty”, Działanie 3.5 

„Kompleksowe wspomaganie rozwoju szkół”. Program będzie trwał przez najbliższe dwa 

lata,  czyli do 2015 roku, a odnosi się do wsparcia 41 szkół i placówek oświatowych, w tym 

36 szkół podstawowych, gimnazjalnych  i ponadgimnazjalnych oraz 6 lub 7 przedszkoli,  

w zależności w zależności od tego jak rozwinie się sytuacja w Gminie Wiejskiej Wałcz. 

Program obejmuje dwie oferty wspomagania, które będą wynikały z diagnozy potrzeb szkół, 

realizację czterech sieci współpracy i wymiany doświadczeń dla nauczycieli przedmiotów  

i jedną  obowiązkowość współpracy dla dyrektorów. 

 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Wiceprzewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXV/ 189 /2013  

w sprawie przystąpienia Powiatu Wałeckiego do projektu pn. „Bezpośrednie wsparcie 

rozwoju szkół poprzez wdrożenie zmodernizowanego systemu doskonalenia nauczycieli  

w powiecie wałeckim” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

 

 

 

Ad pkt 17 

Informacja Przewodniczącego rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań.  
 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na XXV sesję załączono 

odpowiedzi Zarządu Powiatu na wnioski Radnego Janusza Różańskiego złożone podczas XXI 

sesji w dniu 22 lutego 2013r. oraz podczas XXIV sesji w dniu 26.06.2013r. (stanowią kolejno 

załącznik nr 31 i 32 do protokołu), jak i odpowiedzi Zarządu Powiatu, Przewodniczącego 

Rady Powiatu oraz Komisji Budżetu i Spraw Społecznych na wnioski Radnego Marka 

Pawłowskiego złożone podczas XXIV sesji Rady Powiatu w dniu 26.06.2013r. (stanowią one 

kolejno załącznik nr 33; 34 i 35 do protokołu). 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zapytał czy radni, którym udzielono odpowiedzi na 

złożone wnioski są z nich usatysfakcjonowani?  
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż nie jest usatysfakcjonowany z udzielonych mu odpowiedzi, o czym wspomniał 

już na początku sesji w pkt. 2 porządku obrad sesji pn.  „Informacja o pracy Zarządu Powiatu 

w okresie od 05.06.2013r. – 01.08.2013r.”. Następnie zauważył,  iż druga z udzielonych  

mu odpowiedzi również jest niepełna. Mało tego w zasadzie Starosta Wałecki poświadczył  

w niej nieprawdę, gdyż udzielona mu odpowiedź nie była analizowana podczas posiedzenia 

Zarządu Powiatu. Biorąc pod uwagę fakt, że nie może uzyskać od Zarządu Powiatu 

szczegółowych informacji dotyczących kontroli i rozliczeń środków finansowych 

pochodzących z budżetu powiatu, które przekazywane są powiatowi w postaci  subwencji 

oświatowej, na działanie niepublicznych placówek oświatowych poinformował, iż  

w przyszłym tygodniu Klub Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” zgłosi projekt 

uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego planu Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu, poprzez który w planie kontroli doda punkt dotyczący 

przeprowadzenia kontroli w niepublicznych placówkach oświatowych. Klub Radnych Rady 

Powiatu „Wspólny Powiat” pragnie by Komisja Rewizyjna Rady Powiatu w Wałczu 

sprawdziła m.in. czy nie ma podwójnego finansowania w poszczególnych szkołach tych 

samych uczniów, by zweryfikowała nazwiska uczniów danej szkoły porównując  

z nazwiskami uczniów w innych szkołach, gdyż takie przypadki odnotowane były w kraju. 

Ponadto Klub chce by skontrolowane zostały poniesione wydatki, czy są one 

udokumentowane przelewami i wyciągami z banków, ponieważ jak wiadomo sprawozdania 

szkół niepublicznych mają charakter deklaratywny, przyjmowane w zasadzie bezkrytycznie, 

co nie oznacza, że w sposób prawidłowy oraz, że wydatkowano środki finansowe zgodnie  

z przeznaczeniem. Klub chce również sprawdzić czy dany wydatek był związany  

z kształceniem, gdyż art. 80 i 90 ustawy o systemie oświaty stanowi o tym,  

że dotacja może być przeznaczona tylko i wyłącznie na kształcenie. Były przypadki w Polsce, 

że niektóre szkoły niepubliczne brały w leasing samochody czy też budowały domy 

letniskowe. Pragnie również by Komisja sprawdziła czy właściciele szkół pobierają z tego 

tytułu wynagrodzenie i jakie są to kwoty. Na zakończenie zapowiedział, iż projekt uchwały  

z propozycją tematów, jakie mają zostać poruszone podczas kontroli zostanie w następnym 

tygodniu przedłożony Przewodniczącemu Rady Powiatu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

Oznajmił, iż miał w przedmiotowym punkcie nie zabierać głosu niemniej radny Janusz 

Różański posunął się o jeden krok za daleko. Po raz kolejny nazwał go oszustem. Wszystkie 

działania, które radny Janusz Różański zainicjował u poszczególnych organów zostały 

uchylone, przez co się tylko ośmieszył. Natomiast dzisiaj po raz kolejny radny Janusz 

Różański próbuje zrobić ze Starosty Wałeckiego aferzystę, co jest niedopuszczalne. 

Przypomniał, iż już wcześniej podczas XXII sesji Rady Powiatu, która odbyła się 

24.04.2013r. w Karsiborze zapowiedział,  iż za działania podjęte przez radnego w stosunku 

do jego osoby, prawnie dochodził będzie wyciągnięcia konsekwencji. Jeżeli chodzi  

o niepubliczne placówki oświatowe wszystkie czynności związane z planowaną kontrolą będą 

realizowane w ściśle określonym czasie. Dlatego też, zwraca się do radnego Janusza 

Różańskiego z prośbą, by nie wysyłał fałszywych sygnałów do wiadomości publicznej, bo z 

tego właśnie słynie i bardzo prosi by zastanowił się nad tym co mówi.  

 

 

Tadeusz Wenio - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Zwracając się do radnego Janusza Różańskiego oraz Bogdana Wankiewicza Starosty 

Wałeckiego poprosił by wypowiedzi były merytoryczne, by pominęli oni wszelkie animozje, 

gdyż w przeciwnym razie pozbawi ich  możliwości zabrania głosu w dyskusji.  
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż nie toczyła się  i o ile wie, nie toczy w stosunku do jego osoby sprawa karna  

za zniesławienie. Następnie oznajmił, iż Starosta Wałecki poświadczył nieprawdę, gdyż 

podpisał się pod informacją Zarządu Powiat, która nie była podczas posiedzenia Zarządu 

Powiatu w ogóle poruszana. Oznajmił, iż podkreśla ten fakt po raz kolejny. Dodał, że jeżeli 

Starosta Walecki powyższego nie rozumie, to on nie ma na to w pływu. 

 

 

 

Ad pkt 18 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Wenio przypomniał, iż interpelacja powinna 

zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego jej przedmiotem oraz 

wynikające z tego pytania. 

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się do Zarządu Powiatu z zapytaniem czy podjął już decyzje w sprawie realizacji 

działań oszczędnościowych, nie czekając na opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie oraz decyzje Ministerstwa Finansów? Zauważył, iż „Program naprawczy dla 

Powiatu Waleckiego”, który Rada Powiatu przyjęła podczas XXIII sesji w dniu 24 czerwca 

br. zawiera wiele punktów, które należy realizować. Dodał, by nie było takiej sytuacji,  

że Zarząd Powiatu dopiero w pierwszym kwartale czy w pierwszym półroczu przyszłego 

roku dopiero podejmie określone decyzje dotyczące oszczędności i spełnienia wszystkich 

punktów w/w Programu. 

Następnie poinformował, iż przy drodze wojewódzkiej nr 178 na odcinku Wałcz-Trzcianka 

przez cały sezon letni widnieje tablica ostrzegająca kierowców o złym stanie technicznym 

drogi. Oznajmił, iż jest to skandal. Zarząd Dróg Wojewódzkich poprzez zamieszczenie 

tablicy ostrzegawczej, zdejmuje z siebie odpowiedzialność za ewentualne uszkodzenia 

pojazdów. Ponadto tablica stanowi złą wizytówkę dla Powiatu Wałeckiego, gdyż wjeżdżając 

od strony wielkopolski na teren powiatu wałeckiego przyjezdnych wita tablica ostrzegająca  

o złym stanie drogi. Wobec powyższego złożył wniosek do Zarządu Powiatu o wystąpienie 

po raz kolejny do Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego w Szczecinie  

oraz do Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie o 

przeprowadzenie naprawy nawierzchni drogi wojewódzkiej nr 178 na odcinku  

Wałcz-Trzcianka, z uwagi na liczne ubytki w nawierzchni drogi zagrażające bezpieczeństwu 

ruchu drogowego. 

 

 

 

Ad pkt 19 

Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Tadeusz Węgrzynowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

W imieniu własnym i wszystkich kierowców przejeżdżających przez miasto Wałcz 

podziękował Komendantowi Powiatowemu Policji w Wałczu za prowadzenie w czasie 

wakacji w dniu 18 sierpnia br. akcji kierowania ruchem, która przyczyniła się do zmniejszenia 

natężenia ruchu i ułatwiła pojazdom podążającym nad morze czy też z nad niego wracającym, 

przejazd przez Wałcz. Dodał, iż jego kolega mieszkający w Warszawie pokonując trasę  
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ze stolicy nad morze, nie spotkał się z podobną akcją policji.  Ponadto podziękował również 

za sprawną działalność służb ratowniczych na jeziorze Raduń, za aktywny udział policji  

w akcji bezpieczeństwo na wodzie. Ludzie przebywający nad kąpieliskami, widząc takie 

patrole  zapewne czuli się bezpiecznie. 

 

Tadeusz Wenio – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Oznajmił, iż radny Tadeusz Węgrzynowski swoje podziękowania dla Komendanta 

Powiatowego Policji wyraził również w imieniu wszystkich radnych.  

 

 

Tadeusz Węgrzynowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

Wyraził swoje zadowolenie z faktu zawieszenia na maszcie budynku ZS Nr 1 w Wałczu 

czystej, nowej flagi kraju. 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady zamknął XXV sesję  

Rady Powiatu o godzinie 14
55

. 

 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

 

Protokołowała: 

 

Inspektor ds. obsługi     Przewodniczący Rady Powiatu  

    Rady Powiatu  

 

   Anna Siwiec       Bogdan Białas   


